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POãk ol ák  
 

PĊĢĊ A KRESLĊ ĤćCI ZćKLADNĊ ĢKOLY CHVALKOVICE 
 

Vizitka ¼spŊġn® ġkoly - ¼spŊġn² ģ§ci 
V§ģen² rodiļe, ģ§ci a pŚ§tel® naġ² ġkoly. OpŊt se spoleļnŊ setk§v§me, tentokr§t nad posledn²m ļ²slem 

Poġkol§ka v letoġn²m ġkoln²m roce. PŚ§n²m kaģd®ho Śeditele ġkoly je m²t ġkolu kvalitn². Plat² to i pro mŊ. 

Takov§ ġkola m§ bĨt pŚedevġ²m m²stem, kam chod² spokojen² ģ§ci, uļitel® a se kterou jsou spokojeni i rodiļe. 

Z§roveŔ tato ġkola klade na ģ§ky i n§roky pŚimŊŚen® jejich schopnostem a snaģ² se pracovat se vġemi bez 

ohledu na jejich soci§ln² pŢvod a nad§n². Pom§h§ jim k rozvoji toho nejlepġ²ho, co v nich je.   

Prvn²m krokem, na kterĨ jsem se soustŚedil, je materi§ln² zlepġov§n² vybaven² ġkoly. PostupnŊ roste 

poļet interaktivn²ch technologi², doġlo k podstatn® vĨmŊnŊ fondu uļebnic, chyst§ se n§kup nov®ho ġkoln²ho 

n§bytku a tak® se budou realizovat nŊkter® stavebn² ¼pravy. SamozŚejmŊ jeġtŊ nejsme na konci, moment§lnŊ je 

t²ģivĨm probl®mem stav uļebny informatiky.   

MĨm c²lem je, aby vyuļuj²c² mŊl po vstupu do tŚ²dy vġe potŚebn® pŚipraveno k pr§ci,  aby pouģ²val co 

nejv²ce pomŢcek, zvyġoval n§zornost vyuļov§n², organizoval pr§ci dŊt² tak, aby byla co nejefektivnŊjġ².  S t²m 

souvis² i profesn² rŢst uļitelŢ. I pŚes nepŚ²zniv® finanļn² pomŊry ve ġkolstv² se snaģ²m, aby kaģdĨ vyuļuj²c² 

mohl jet na ġkolen², kter§ jej zaj²maj².  

PŚed n§mi nyn² leģ² druh§ f§ze ï f§ze vnitŚn²ho rozvoje ġkoly. Nyn² se mus²me soustŚedit na 

pedagogickĨ proces, kterĨ bude v souladu s modern²mi trendy ve vĨuce. PŚedevġ²m se jedn§ o individualizaci 

pr§ce s dŊtmi. D§le zvyġov§n² kvality diagnostiky a volbu metod pr§ce, kter® budou pro ģ§ky nejvhodnŊjġ² a 

povedou k pŚimŊŚen®mu zatŊģov§ni nadanŊjġ²ch dŊt². Ty pak budou dost§vat n§roļnŊjġ² ¼koly, kter® v nich 

probud² z§jem o vzdŊl§v§n². Z§roveŔ se chceme vŊnovat i tŊm ģ§kŢm, kteŚ² potŚebuj² pomalejġ² tempo vĨuky. 

S t²m souvis² i podpora z§jmov® ļinnosti. Na rozvoj krouģkŢ jsme dostali deset tis²c korun od 

Kr§lov®hradeck®ho kraje. Existence krouģkŢ n§m dovoluje rozv²jet nad§n² dŊt², na kter® ve vĨuce nezbĨv§ 

prostor. V pŚ²ġt²m ġkoln²m roce tedy poļ²t§me i se vznikem Klubu nadanĨch dŊt² pro ģ§ky prvn²ho i druh®ho 

stupnŊ.   

Nicm®nŊ samotn§ ġkola nedok§ģe zvl§dnout vġe. Bez vaġ², tj. rodiļovsk® ¼ļasti, se ned§ pracovat na 

plnohodnotn®m rozvoji dŊt². Ġkola ani ġkolka nejsou pouhĨmi odkladiġti vaġich potomkŢ. Aby zaģ²vali kladn® 

pocity, je nutn§ vz§jemn§ f®rov§  spolupr§ce. Vy sami pŚece zn§te sv® d²tŊ nejl²p. Bez ¼ļasti rodiny se ned§ 

¼spŊġnŊ prosazovat rozvoj dŊt². Do budoucna chci v²ce rozġ²Śit spolupr§ci s dalġ²mi organizacemi, kter® se 

zamŊŚuj² na pr§ci s dŊtmi.  

A nyn² k mĨm ģ§kŢmé 

            Letoġn² ġkoln² rok je pro mŊ jistou formou zlomovĨ, odch§zej² ti z v§s, kter® jsem jako tŚ²dn² uļitel vedl 

od p§t® do sedm® tŚ²dy. Mohu Ś²ci, ģe si toho velmi v§ģ²m. Jsem r§d, ģe jsem byl tŚ²dn²m uļitelem takov® fajn 

party, jako jste byli vy. Aļkoliv jste mŊ nŊkdy poŚ§dnŊ naġtvali, tŊch kladnĨch z§ģitkŢ s v§mi m§m daleko, 

daleko v²ce. ChtŊl jsem s v§mi uskuteļnit mnohem v²c vŊc², neģ jsem nakonec stihl, coģ mŊ dodnes mrz². PŚeji 

v§m v dalġ² etapŊ ģivota jen to nejlepġ², jak v rovinŊ osobn², tak i t® studijn². D²ky v§m jsem se do ġkoly tŊġil.  

Do ġkoly se totiģ mus² nejv²c tŊġit Śeditel. To jste nevŊdŊli? Kdyģ se do pr§ce tŊġ² Śeditel, tak se snad 

budou tŊġit do ġkoly i jeho zamŊstnanci, tedy i uļitel®. Kdyģ se budou tŊġit do ġkoly uļitel®, budou se douf§m 

tŊġit i dŊti. D²ky spokojenĨm dŊtem budou spokojeni i rodiļe. To je myġlenka, kterou se Ś²d²m ï ġkola, do kter® 

se vġichni tŊġ². Jen kdyby tŊch Ălejsterñ nebylo tolik. A jeġtŊ nŊco, spokojenost nikdy nesm² bĨt na ¼kor kvalitn² 

vĨuky, jej² n§roļnosti a kvality odveden® pr§ce. Kr§sn® l®to! 

                                                                                       Mgr. Petr Hlava , Śeditel ġkoly 
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Martin DŊdek ï 9.tŚ²da 

Josef Gotvald ï 9.tŚ²da 

 

     

O lidsk®m zdrav² plat², ģe se na nŊm spolu s genetickĨmi vlivy pod²lej² ve vysok® m²Śe 

dalġ² faktory. PatŚ² k nim zpŢsob ģivota, zdravotn² p®ļe a ģivotn² prostŚed². 

Z vĨġe uveden®ho m§ zvl§ġtn² postaven² zpŢsob ģivota, protoģe 

ho nelze velmi snadno a rychle mŊnit a ovlivŔovat. Je tedy 

jasn®, ģe zdravĨ zpŢsob ģivota je nejdŢleģitŊjġ² faktor, 

ovlivŔuj²c² celkovĨ zdravotn² stav. 

Prim§rn² roli v procesu vĨchovy k pŚijet² zdrav®ho 

ģivotn²ho stylu sehr§v§ samozŚejmŊ rodina, ale u dŊt² ġkoln²ho 

vŊku m§ pomŊrnŊ vĨznamnou moģnost utv§Śet z§klady 

aktivn²ho pŚ²stupu ke zdrav² u d²tŊte tak® ġkola. 

O zdrav® vĨģivŊ se mluv² velmi ļasto, ale zdravĨ pitnĨ 

reģim zŢst§v§ ļasto jako Popelka stranou, aļkoliv pr§vŊ u 

ġkoln² ml§deģe je velmi vĨznamnĨm probl®mem velk§ obliba 

konzumace slazenĨch, sycenĨch a energetickĨch n§pojŢ. 

V dalġ² ļ§sti str§nky si mŢģete pŚeļ²st uk§zku z prac² 

ģ§kŢ 8. tŚ²dy z hodin vŊnovanĨch zdrav® vĨģivŊ, kdy se pod 

mĨm veden²m snaģili sezn§mit se a postupnŊ pŚijmout takovĨ 

ģivotn² styl, kterĨ by byl z§kladem zdrav®ho a hodnotn®ho 

ģivota v dospŊlosti. 

Mğ 

 

 

Zn§m n§pojovĨ automat, co v naġem lese je, 

tam lanŊ chod² p²t slazen® n§poje. 

Ke Kofole Fany deci, 

ģe se zkal², to je jasnĨ pŚeci. 

R§no nebude vŊdŊt, co se stalo, 

vŊd² jen to, ģe se s nimi nŊco stalo, 

Cola, Redbul, Semtex, Planet, 

fotky z paŚby d§me na net. 

LanŊ uģ ladnŊ neskotaļ², 

fun² a dech jim na bŊh uģ nestaļ². 

Jezevci marnŊ soukaj² sv§ tŊla do nor, 

bŚicha maj² velk§ jako pytle brambor. 

Veverky uģ neskotaļ², 

vŊtve na jejich t²hu nestaļ², 

padaj² jako hruġky na zem, 

starĨ vĨr je z toho bl§zen. 

Vlci liġky uģ zvŊŚ nelov², 

zuby je totiģ bol² a bol². 

Ani zaj²ci uģ nechod² chroupat mrkev na pole, 

jen skuļ²: ĂTo je bolest, ty voéñ 

StarĨ vĨr jen krout² hlavou,  

kdyģ pije vodu ze stud§nky kŚiġŠ§lovou. 

Vol§ vġechny zp§tky k tŢni: 

ĂNapijte se a uģ nebudete smutn².ñ 

A ļasem se to vġechno zmŊn²,  

zv²Ś§tka bŊģ² zp§tky k prameni. 

Napij² se ļist® vody zas, 

zdrav² se jim vr§t² pr§vŊ vļas. 

 

Napsali: VojtŊch B²lĨ, VojtŊch JirkŢ, Petr Ļep, JiŚ² ZelenĨ, Daniel Ġtodt - 8. tŚ²da

Obr§zek na tituln² stranŊ vytvoŚila Barbara Faltysov§ ï 8. tŚ²da 
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Ad®la Sup²kov§ ï  9.tŚ²da 

JiŚ² ZelenĨ ï 8.tŚ²da 

Barbara Faltysov§ ï  8.tŚ²da 

Aneta Balcarov§ ï 3.tŚ²da 

5. dubna se i naġe ġkola zapojila do celost§tn² akce Noc 

s Andersenem. Naġe nocov§n² mŊlo podtitul ĂPozor braġi, moģn§ tu 

i straġ²ñ. Tomu byl podŚ²zen i program. Seġlo se patn§ct dŊt² od 2. do 

5. tŚ²dy. Zaļali jsme v knihovnŊ. Tady jsme si poslechli straġideln® 

pŚ²bŊhy, hledali jsme indicie, podle kterĨch jsme kreslili straġidla a 

nakonec jsme vyr§bŊli krabicov§ straġidla, kter§ budou v knihovnŊ 

hledat kn²ģky. Po veļeŚi jsme hr§li hry a pak uģ n§s ļekala stezka 

odvahy po ġkole. JeġtŊ ģe jsme mŊli baterku. Uloģili jsme se 

k veļern²mu span². NŊkteŚ² usnuli po ļten², jin² aģ pŚed 

pŢlnoc². R§no na n§s ļekala sladk§ sn²danŊ, balen² a hry. Tak zas nŊkdy pŚ²ġtŊ.  

                          BK  

 

 

 

O ĻarodŊjnic²ch jsme se s kamar§dy dohodli na tom, ģe bychom mohli 

stanovat u rybn²ka, ale ne za ¼ļelem, jakĨ mŊl skoro kaģdĨ, tj. se op²t, ale 

chytat ryby. Dohodli jsme se na ļtvrtou hodinu u Davida pŚed domem. Vġichni 

s t²m souhlasili a tak® byli na m²stŊ. Pot® jsme vyrazili na rybn²k, cesta byla 

opravdu hrozn§, protoģe jsme byli naloģen² jako Jeģ²ġek a u konce jsme skoro 

padali ¼navou. Kdyģ jsme dorazili, rozbalili jsme si stan a pot® nahodili pruty. 

Ļek§n² na rybu bylo opravdu dlouh®, ale najednou jsme uslyġeli v d§lce hrom. 

Vtom tak® pŚiġel prvn² kapŚ²k. N§hle zaļalo prġet, tak jsme 

zalezli do stanŢ, a v domnŊn², ģe to brzy pŚejde, se pokouġeli 

usnout. Asi po deseti minut§ch jsme zjistili, j§ (David) 

s Hozou, ģe n§m prot®k§ stan a uprostŚed teļe pŊknĨ 

potŢļek. Nev§hali jsme ani minutu, nechali vŊci na m²stŊ a 

ut²kali do druh®ho stanu, kde spali kluci MatŊjkovi 

s kamar§dem z HeŚmanic. Stan byl sice pro dva, ale 

nakonec se n§s tam veġlo pŊt. R§no jsme se vġichni rozl§man² probudili a ġli 

se pod²vat, jak dopadl druhĨ stan. Ve stanu bylo asi pŊt centimetrŢ vody a 

vġechny vŊci byly ¼plnŊ mokr®. Tak jsme vġe sbalili a ġli cel² mokŚ² domŢ. 

Takhle jsme si ĻarodŊjnice uģili my. 
Napsali: Jan Petr, David VitebskĨ ï 9. tŚ²da  

 

Dne 30. 4. 2013 jsem se chystala s kamar§dkou na ĻarodŊjnice na 

Rozkoġ. Po osm® hodinŊ jsme tam byly. Ġly jsme si koupit pit² a 

proch§zely jsme. Potom zaļali upalovat ļarodŊjnici. Lehce pŚed dev§tou hodinou jsme 

potkaly kamar§dku, s kterou jsem ġla na trampol²nu. Bylo to fajn, chtŊla jsem zkusit kotoul 

vzad, ale vŢbec mnŊ to neġlo. PozdŊji jsme to pŚece dala. Po 

trampol²nŊ jsme si ġly koupit kofolu. Kdyģ jsme dopily, tak 

n§s ļekala cesta na pl§ģovou diskot®ku. Ġly jsme tŚi, vstup 

byl 40 Kļ, i tam jsme si daly limon§du. Potom jsme si ġly 

zatanļit. Byla tam sranda, moc jsme si to uģily. Asi po 

des§t® hodinŊ jsem tam potkala D§ġu. Objaly jsme se a 

potom jsem ġla zase na parket. Hr§li n§m tam dobr® 

hitovky. Po druh® hodinŊ jsme ġly domŢ a D§ġa odjela se 

svĨm pŚ²telem. Moc jsem si to tu s kamar§dy uģila.   

     
Napsala: Kl§ra Job§nkov§ ï 9. tŚ²da 

Jan Krsek ï 2.tŚ²da 
Deniska Hruġkov§ ï 2.tŚ²da 
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Filip Stiborek ï 9. tŚ²da 
Luk§ġ Huneġ ï 9. tŚ²da 

 

 

Dne 27. bŚezna jeli vybran² ģ§ci druh®ho stupnŊ spoleļnŊ s pan² 

uļitelkou Ļernou prezentovat naġi ġkolu na fotbalovĨ turnaj 
do Trutnova. Jeden z§pas trval dvakr§t 20 minut.  A my jsme hr§li 

z§pasy tŚi. Na prvn² z§pas proti Rudn²ku jsme byli natŊġen², ale k naġemu 

zklam§n² jsme prohr§li 1:2. Tento z§pas byl velmi vyrovnanĨ, ale 
bohuģel jsme podlehli! G·l dal David VitebskĨ. Do druh®ho z§pasu jsme 

rovnŊģ nastoupili s nadġen²m. Hr§li jsme proti B²l® TŚemeġn®, ale 

bohuģel jsme opŊt prohr§li s nejniģġ² moģnĨm stavem 0:1. Po druh®m 

z§pasu jsme byli zklaman² a vyļerpan², ale pŚesto jsme do tŚet²ho z§pasu 
vstoupili s ¼smŊvem na tv§Śi. PŚi posledn²m z§pasu byla velk§ zima. I v posledn²m proti dom§c²m 

hr§ļŢm jsme prohr§li. Protihr§ļ byl velmi zdatnĨ a kondiļnŊ byl proti n§m ve velmi dobr® formŊ. 

                              Napsal: Huneġ Luk§ġ ï 9. tŚ²da 
  

Dopravn² soutŊģ 
ĻtyŚi ģ§ci 9. tŚ²dy - Aneta Mikulkov§, Petra Teuberov§, Daniel 

Skvrna a Luk§ġ Huneġ  se 21.5. z¼ļastnili dopravn² soutŊģe v N§chodŊ. 

Poļas² se podaŚilo a i naġim soutŊģ²c²m se daŚilo dobŚe. Prvn² je ļekala 

zdravovŊda, pak j²zda na dopravn²m hŚiġti, testy a nakonec j²zda zruļnosti. 

Celkem bylo na hŚiġti 134 soutŊģ²c²ch; ti nejlepġ² odch§zeli s diplomy. 
Ostatn² doufaj², ģe se jim za rok bude tak® daŚit.     

                              MU  

 

Programy prim§rn² prevence 
V posledn²m tĨdnu v mŊs²ci dubnu se nŊkter® tŚ²dy naġ² ġkoly z¼ļastnily schŢzek ohlednŊ prim§rn² 

prevence.  Z§stupkynŊ Mil²ļova domu pŚipravily pro dŊti besedy do jednotlivĨch roļn²kŢ. Ve  2. a  3. 

roļn²ku probŊhl program na t®ma Mezilidsk® vztahy, ve 4. a 5. roļn²ku dŊti besedovaly na t®ma 
Ġikana. 8. a 9. roļn²k se vŊnoval programu Kam d§l po ZĠ aneb Ģivotn² perspektivy vych§zej²c²ch 

ģ§kŢ. KaģdĨ program mŊl tŚi ļ§sti, v ¼vodu se dŊti pŚedstavily formou hry, pot® probŊhla beseda. 

V z§vŊru kaģdĨ ģ§k vyplnil dotazn²k o probŊhl®m t®matu, kterĨ byl po besedŊ zpracov§n a 

vyhodnocen.                                                    JB  

 
½łǾŠǊŜőƴŞ ƘǊŀƴƝ  

3. ļervna se konalo z§vŊreļn® hran². Skoro vġichni jsme se 

seġli v angliļtinŊ kromŊ KateŚiny Martincov®. Byli tam: 

David NĨļ, Nat§lie Nov§kov§, Iveta Serbouskov§, Ġimon 

Prokop, Jitka NĨļov§, Ad®la KanŊrov§, M²ġa Holanov§, 

KateŚina Bittnerov§, Nikola Murynov§ a j§ pod 

dozorem pan² uļitelky Krausov® a Ġkopov®. NejdŚ²ve 

zaļal David NĨļ hr§t na klav²r p²seŔ Traviļka zelen§ a po 

nŊm ġli dalġ². Kdyģ jsme si vġichni pŚedvedli, co jsme se nauļili za celĨ rok, 

rozd§valo se osvŊdļen² o ¼spŊġnosti. Prvn² ġly fl®tnistky. Pak zahr§li 

klav²rist®. Kdyģ se rozdalo osvŊdļen², tak jeġtŊ pan² uļitelka Ġkopov§ vġechny 

vyfotila. Pot® jsme pan² uļitelce Krausov® pom§hali ukl²zet tŚ²du.    

Napsala: Eliġka ĢŅ§rsk§ ï 6. tŚ²da 
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Pan§ļci k z§pisu do 1. tŚ²dy 

Tvorba ģ§kŢ 9. tŚ²dy 

Mark®ta Koģen§ ï 7. tŚ²da 

 

Lucie Ģampov§  ï 7.tŚ²da 

Ad®la Sup²kov§ ï 9. tŚ²da 

  Renata Jir§skov§ ï 9. tŚ²da 

 

JiŚ² Balcar ï 9. tŚ²da 

 

 Projektov® vzdŊl§v§n² v mateŚsk® 

ġkole pŚedstavuje nab²dku uļiva, kter§ se 

soustŚed² kolem urļit®ho t®matu nebo 
¼stŚedn²ho motivu. Vyuģ²v§me pŚitom 

rŢznorod® ļinnosti (vypr§vŊn², n§mŊtovou 

hru, vych§zku, kreslen², malov§n², zp²v§n², 
dramatizaci, pokus, b§d§n², exkurzi), kter® 

t®ma propojuj² a dod§vaj² mu tak na 

rozmanitosti a pestrosti. 

ĂNaġe dŊti maj² ruļiļky ï a ty musej² st§le nŊco dŊlat. Naġe dŊti maj² 

noģiļky ï a ty chvilku nepostoj². A kromŊ tŊl²ļek maj² naġe dŊti tak® 
hlaviļky, kter® mysl², pov²daj², d²vaj² se, prostŊ vn²maj² celĨ okoln² 

svŊt,ñ napsal Karel Ļapek. A jakĨ je n§ġ dneġn² svŊt? Je plnĨ poļ²taļŢ, 

mobilŢ, elektroniky, prŢmyslu a hlavnŊ spŊchu. A to je na dŊtsk® hlaviļky trochu moc. V naġ² mateŚsk® 
ġkole maj² dŊti moģnost volby a uplatnŊn² svĨch vŊdomost², dovednost² a 

zkuġenost², kter® si n§slednŊ prohlubuj² a rozġiŚuj². MŢģeme tak 

podchytit dŊtskou zv²davost s respektem k jejich individualitŊ. 

V projektovĨch metod§ch rozv²j²me d²tŊ celostnŊ podle 
RVP PV, jehoģ jednotliv® oblasti se vz§jemn® propojuj². Na 

pedagogovi leģ² odpovŊdnost pŚi vĨbŊru vzdŊl§vac² nab²dky, 

organizaļn²ho zajiġtŊn² a vzbuzen² z§jmu vhodnou motivac². 
Pedagog se st§v§ prŢvodcem d²tŊte za pozn§n²m. PŚ²prava je 

organizaļnŊ n§roļn§, protoģe do projektu se zapojuj² nejen dŊti a 

uļitel®, ale i zamŊstnanci ġkoly. PŚedstavit a prezentovat projekt v 

cel® jeho kr§se jde nejl®pe po jeho ukonļen². DŢvodem je Śada 
n§padŢ a n§mŊtŢ, kter® pŚich§zej² a vznikaj² spont§nnŊ z dan® 

situace a nelze je napl§novat dopŚedu. Dalġ²m dŢvodem jsou 

artefakty (kresby, malby, prostorov® vĨtvory), liter§rn² z§znamy  

(b§sniļky, poh§dky, kn²ģky) hudebn² n§mŊty (p²sniļky, 

melodie), dramatick® hŚ²ļky a pohybov® hry, kter® se v 

prŢbŊhu projektu utv§Śej². MŢģeme si je uchovat fotodokumentac² nebo na pevn®m 

disku poļ²taļe. Lze je t®ģ prezentovat v budovŊ ġkoly vĨzdobou a na webovĨch 
str§nk§ch ġkoly.   

Projekt v pŚedġkoln²m vzdŊl§v§n² by mŊl respektovat vŊkovou skupinu dŊt², vych§zet ze 

z§jmŢ a individuality d²tŊte a stavŊt na pozitivn²m proģitku. DŢleģit§ je pŚimŊŚen§ motivace pro 

vzbuzen² z§jmu o dan® t®ma s uspokojen²m z§kladn²ch potŚeb d²tŊte. Do popŚed² patŚ² hra a hrav§ 
forma ļinnosti, kter§ je d²tŊti t®to vŊkov® skupiny bl²zk§ a pŚirozen§. Uļitelka mateŚsk® ġkoly mŢģe 

vyuģ²t i obecnŊ zn§mĨch poznatkŢ z vĨvojov® psychologie- pŚirozen® aktivity a zv²davosti d²tŊte. 

KaģdĨ mŊs²c vyb²r§me n§mŊt k projektov® ļinnosti, nŊkdy je to na 
den nŊkdy na mŊs²c. 

 

Posledn²m projektem  naġ² MĠ byl n§mŊt z knihy Tis²ce a jedn® noci 
pŚepsan® pro mal®ho ļten§Śe Frantiġkem Hrub²nem. Hr§li jsme si na 

Ġeheraz§dy a prince, stavŊli pal§c (s 

vyuģit²m rŢznĨch vĨtvarnĨch technik), 
tanļili, zp²vali, hr§li si a dŊti samotn® 

pŚich§zely na nov® zaj²mavosti a 

n§pady ohlednŊ naġeho projektu.                                

                               DR  
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Nat§lie Balogov§ ï 1. tŚ²da 

 

Ad®la Jochov§ ï 1. tŚ²da 

 

Sv§tek Dne ZemŊ proģili ģ§ci 1. - 6. tŚ²dy naġ² ġkoly 

netradiļnŊ - navġt²vili Archeopark pravŊku ve Vġestarech. 

Zaļ§tkem roku 2013 otevŚelo toto 

muzeum nov® prostory, kde 

nab²z² st§lou expozici pravŊku. 

Najdeme zde tzv. ģivou 

archeologii, n§zorn® uk§zky 

tehdejġ²ho ģivota a trojrozmŊrnĨ 

model vesnic rŢzn®ho obdob² vĨvoje. DŊti vidŊly tak® film o 

tom, jak se pravŊk§ vesnice budovala, jak® pravŊc² lid® pouģ²vali 

n§stroje a materi§ly. Samy si mohly vyzkouġet nŊkter® ļinnosti: 

mlet² mouky rŢznĨmi zpŢsoby, pŚeden², tkan². ZŚejmŊ nejv²c se 

dŊtem l²bila prohl²dka pravŊkĨch hudebn²ch n§strojŢ a jejich 

vyzkouġen².                     Mğ 

 

Divadeln² pŚedstaven² na naġ² ġkole 
 

3. dubna k n§m pŚijeli divadeln²ci z Hradce Kr§lov®. CelĨ 

druhĨ stupeŔ ġel do tŚ²dy vĨtvarn® vĨchovy, kde mŊlo 

probŊhnout pŚedstaven². Nejv²c se mi l²bila posledn² uk§zka 

divadeln² hry od bratŚ² Mrġt²kŢ Maryġa, kdy se jeden z hercŢ 

obl®kl do ģenskĨch ġatŢ a jako Maryġa otr§vil sv®ho 

nechtŊn®ho manģela jedovatou k§vou. Jako Maryġa mlel 

k§vu v mlĨnku, ale p§ka, kterou toļil, mu upadla a zŢstala mu v ruce. 

Jedin®, co na to Śekl, bylo: ,,Ļ²Ŕani, no!ñ A zaļal se sm§t. Pak zaļal d§vat 

jed do hrn²ļku s k§vou a ptal se n§s, jestli m§ d§t jeġtŊ. Pak se jeho nechtŊnĨ manģel napil a 

otr§vil se. Maryġa pak na to Śekla, ģe pŢjde do ģensk® vŊznice, a ten, co hr§l manģela, se zaļal 

sm§t, protoģe si ho tam pŚedstavil. PŚedstaven² bylo dobr®, vġichni se sm²chy popadali za 

bŚicho.           Napsala: Mark®ta Koģen§ ï 7. tŚ²da 

 

Zaļ§tkem dubna k n§m pŚijeli divadeln²ci z Hradce Kr§lov®. Hr§li o dŊjin§ch 

divadelnictv². NejdŚ²ve to byl Hamlet od Shakespeara, pot® ZdravĨ nemocnĨ od Moli®ra, 

Sluhu dvou p§nŢ od Gold·niho, Cyrano od Rostanda a Maryġa od bratrŢ 

Mrġt²kŢ. NejvŊtġ² legrace byla pŚi hran² Sluhy dvou p§nŢ, kdy se oba dva 

rozesm§li. No, jedno pravidlo n§m pŚece jen dali, nikdy si na divadeln² 

pŚedstaven² nekupujte mlĨnek na k§vu od VietnamcŢ. Nakonec zahr§li 

Maryġu, kde tuto vŊc uplatnili, kdyģ mlĨnku upadla noģiļka. 
Napsal - Ġimon Prokop ï 7. tŚ²da 

 

Ad®la Jochov§ ï 1. tŚ²da 

 

Ren§ta Tarļ§kov§ ï 1. tŚ²da 

 

Adam Lesk ï 1. tŚ²da 
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Filip Martinec ï 1. tŚ²da 

 

 

VojtŊch Fof ï 1. tŚ²da 

 

Michal Prouza ï 1. tŚ²da 

 

Dne 3.4 k n§m pŚijeli dva mlad² divadeln²ci z Hradce Kr§lov®. Prvn² sc®nka, 

kterou n§m hr§li, byl Hamlet od Shakespeara. NejdŚ²v si stŚihli o to, kdo bude 

hr§t Hamleta, a pak jeden pronesl tu nejdŢleģitŊjġ² vŊtu ĂBĨt ļi nebĨt, to je, oļ 

tu bŊģ².ñ Jen mu chybŊla lebka. Ten druhĨ mu pŢjļil lebku sv®ho dŊdeļka. 

Potom n§sledovala sc®nka od Moli®ra ï ZdravĨ nemocnĨ. Jeden hr§l 

nemocn®ho a druhĨ doktora. Nejprve doktor vyt§hl n§ļin² (ġroubov§k, paliļku, 

pilu). Pak pacienta rozŚ²zl a vyndal mu org§ny z tŊla. PŚi t® pŚ²leģitosti vyletŊlo 

srdce z okna. N§sledovaly jeġtŊ tŚi sc®nky: Sluha dvou p§nŢ od Goldoniho, 

Cyrano z Bergeraku od Rostanda aj. 
Napsala: Eliġka Jirmanov§ - 8.tŚ²da 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dne 4. 6. jela 7., 8. a 9. tŚ²da do Klicperova divadla na Richarda III. Jednalo se o 

ļinohru se zpŊvy. PŚ²bŊh vypr§vŊl o zmrzaļen®m Richardovi a jeho dvou bratrech. Aby se 

Richard zbavil vġech n§stupcŢ na trŢn, dal je zavraģdit. Nejprve sv®ho bratra, kterĨ byl ve 

vŊzen², a pot® zemŚel i jeho bratr ï kr§l. Jenģe kr§l mŊl dva syny. Richard je proto dal tak® 

zavraģdit jistĨm Fredem. No a pak mu nest§lo uģ nic v cestŊ na trŢn. Tak ho korunovali na 

kr§le. Richard se rozhodl zniļit Richmonda. Asi by se mu to podaŚilo, nebĨt zrady Stanleyho 

a dalġ²ch poddanĨch. Richard tedy zemŚel na v§leļn®m poli. 

Pot® se vġichni uklonili a mohli jsme jet dolŢ. Hra se n§m velice 

l²bila, byla vtipn§ a nauļn§. Nejv²ce se n§m ale l²bila pan² z publika, kter§ 

se dost zvl§ġtnŊ sm§la, a t²m pobavila vġechny div§ky.  
Napsaly: KristĨna Bittnerov§, Karol²na Kapounov§ ï 7. tŚ²da 

 

Dne 4. 6. se vydala 7., 8. a 9. tŚ²da do Klicperova divadla na 

Richarda III. od Shakespeara. Bylo to udŊlan® tak, ģe 

tam bylo hodnŊ vtipnĨch sc®nek, ale i v§ģn® ¼seky tu 

nechybŊly. Nejv²ce mŊ pobavil ļernoġskĨ herec, kterĨ 

hr§l ļern®ho konŊ. NemŊl tam moc sc®nek, kter® hr§l, 

ale i tak dok§zal pobavit. DŊj vypr§vŊl o tom, jak 

Richard III. nemŊl r§d sv® bratry a chtŊl je zab²t. 

Nejv²ce se mi l²bila koneļn§ ļ§st, kdy n§m jeden herec 

citoval takovou motivaļn² Śeļ. Vġechno co Ś²kal, byla 

maxim§ln² pravda. Celou dobu, co tohle Ś²kal, jsem mŊl Ă husinuñ. 

Nejen mnŊ, ale i vġem ostatn²m se to urļitŊ l²bilo.  
Napsal: Jaroslav Smetana ï 9. tŚ²da 

 

 

 

   


